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Protokół 
z V posiedzenia Rady Przedstawicieli Kongresu Polaków 

XIII kadencji 
24. 11. 2022 - Czeski Cieszyn – siedziba Kongresu Polaków w RC 

 

Obecni:  24 pełnomocników organizacji, miast i gmin (wg listy obecności) 

 

Rada KP: Danuta Branna, Tadeusz Farny, Małgorzata Rakowska, Józef Szymeczek, Mariusz 

Wałach, 

Rada Nadzorcza KP:  

Kancelaria KP: Aneta Roszka, Piotr Polok, 

Goście:  

Beata Schönwald - Głos. 

 

Piąte posiedzenie XIII kadencji otworzył przewodniczący Rady Przedstawicieli Kongresu 

Polaków Józef Szymeczek i przeczytał proponowany program. 

 

Program: 

 
1. Kontrola realizacji uchwał 

2. Głos - propozycja podniesienia ceny gazety 

3. Nowe logo Kongresu Polaków – podkład muzyczny  

4. Sprawa pełnomocników gminnych 

5. Podsumownie Zielonej Szkoły 

6. Różne 

 

Proponowany program został następnie jednomyślnie zaakceptowany. 

 

Protokolantem wybrano – Piotra Poloka 

Weryfikatorem został wybrany – Marek Konieczny 

 

Ad 1.) Kontrola realizacji uchwał 
 

J. Szymeczek poinformował, że uchwały podjęte na ostatnim posiedzeniu zostały zrealizowane. 

 

Ad 2.) Głos - propozycja podniesienia ceny gazety 

 

M. Słowiaczek poinformował zebranych, iż w związku z podwyższeniem ceny paliwa, energii 

oraz rosnącej inflacji jest konieczne, aby cena Głosu również była podwyższona co najmniej o 

20%. 

 

M. Słowiaczek przedstawił propozycje cen gazety Głos na rok 2023: 

- wydanie 12 stron - 17,00 CZK 

- wydanie 16 stron - 20,00 CZK 

- wydanie 20 stron - 26,00 CZK 

- wydanie 24 stron - 32,00 CZK 
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W ramach dyskusji: 

L. Kalina: zwrócił uwagę, żeby na łamach Głosu dokładnie wyjaśnić konieczność podniesienia 

ceny gazety.  

S. Bielesz: zaproponował w czerwcu 2023 przeprowadzić analizę skutków zmiany ceny Głosu. 

 

Rada Przedstawicieli Kongresu Polaków w wyniku dyskusji uchwaliła podniesienie ceny 

Głosu. 

(patrz Uchwała nr 1) 

 

Ad 3.) Nowe logo Kongresu Polaków – podkład muzyczny 

 

M. Wałach przedstawił zebranym propozycję podkładu muzycznego loga Kongresu Polaków. 

Członkowie Rady Przedstawicieli Kongresu Polaków wyrazili pozytywne opinie na temat 

podkładu muzycznego nowego loga Kongresu Polaków. 

 

Rada Przedstawicieli Kongresu Polaków w wyniku krótkiej dyskusji przyjęła do wiadomości 

podkład muzyczny nowego loga Kongresu Polaków. 

 

Ad 4.) Sprawa Pełnomocników Gminnych 

 

J. Szymeczek poinformował, że po jesiennym posiedzeniu Rady Przedstawicieli Kongresu 

Polaków z inicjatywy pełnomocnika Czeskiego Cieszyna Tomasza Onderka zawiązała się 

grupa robocza w celu opracowania obowiązków i zakresu działań pełnomocników gminnych. 

Komisja pracuje w składzie: Józef Szymeczek, Tomasz Onderek, Danuta Branna i Stanisław 

Bielesz. Do tej pory odbyły się dwa robocze spotkania, trzecie w szerszym składzie zwołane 

zostało na dzień 8.12.2022. O wystawienie opinii zostali poproszeni również prawnicy Tomasz 

Pustówka i Dariusz Branny. Celem działań grupy jest opracowanie "instrukcji obsługi funkcji 

pełnomocnika gminnego", czyli wypracowanie konkretnego planu działań pełnomocnika i 

najważniejszych oczekiwań ze strony społeczeństwa, Kongresu Polaków i pełnomocnika. 

 

Ad 5.) Podsumownie Zielonej Szkoły 

 

J. Szymeczek przedstawił podsumowanie tegorocznej edycji Zielonej Szkoły nad Bałtykiem. 

 

Pierwszy turnus odbył się w dniach 11. 9. - 23. 9. 2022 dla następujących szkół: Czeski Cieszyn, 

Trzyniec, Hawierzów-Błędowice, Sucha Górna. Kierowniczką pierwszego turnusu była Pani 

Wanda Folwarczna. W pierwszym turnusie udział wzięło 106 uczniów oraz 11 opiekunów, 

nauczycieli i wychowawców.  

Drugi turnus odbył się w dniach 23. 9. - 5. 10. 2022 dla następujących szkół: Jabłonków, 

Bystrzyca, Wędrynia, Karwina, Gnojnik. Kierownikiem drugiego turnusu była Pani Joanna 

Mitura. W drugim turnusie udział wzięło 106 uczniów oraz 16 opiekunów, nauczycieli i 

wychowawców. 

 

W ramach obu turnusów wyjechało 212 uczniów ósmych klas wszystkich zaolziańskich 

polskich szkół podstawowych, 27 opiekunów, nauczycieli i wychowawców.  

W ramach pobytu między innymi udało się zwiedzić: Gdańsk, Westerlpatte, Fokarium, Hel, 

Słowiński Park Narodowy, Ruchome Wydmy, Kartuzy, Szymbark, Sopot. 

 

Rada Przedstawicieli Kongresu Polaków przyjęła do wiadomości przedstawione rozliczenie 

tegorocznej edycji Zielonej Szkoły nad Bałtykiem. 
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Ad 6.) Różne 

 

J. Szymeczek poinformował, że do kancelarii Kongresu Polaków wpłynęły niepokojące 

informacje na temat zagrożenia dalszej egzystencji polskiej placówki szkolnej w Nieborach. 

Kongres Polaków zorganizował spotkanie z przedstawicielami rodziców Januszem Sabelą oraz 

Józefem Kozdrą. Wszystkie informacje przekazano Andrzejowi Bizoniowi, który z ramienia 

Kongresu zajmuje się sprawami szkolnictwa. Ustalono, że przebiegnie wizytacja monitorująca 

w terenie oraz spotkanie w Ostrawie z udziałem konsula polskiego i przedstawicieli 

Województwa Morawskosląskiego. J. Szymeczek proponuje, by do udziału w spotkaniach 

zaprosić też pana Wiesława Wanię - pełnomocnika KP w Trzyńcu, który z tytułu swych funkcji 

piastowanych w urzędzie miejskim może wnieść wiele cennych uwag. 

 

J. Szymeczek poinformował, że Centrum Polskie Kongresu Polaków przygotowało do druku 

publikację prof. Zenderowskiego na temat preferencji wyborczych Polaków na Zaolziu. 

Dyskusja na temat publikacji odbędzie się w Avionie we wtorek 29.11.2022. 

 

J. Szymeczek poinformował, że 3 października Czeska Telewizja w progranie "Reportéři ČT" 

emitował reportaż na temat tragedii żywocickiej. W programie podano rażące przeinaczenia i 

naginane fakty historyczne według widzimisię osób występujących w tym programie, w tym 

równie pisarki regionalnej Karin Lednickiej. Rada Kongresu Polaków wysłała w tej sprawie 

list do dyrerektora Czeskiej Telewizji zwracając uwagę na największe przekręty. Między 

innymi autorzy reportażu, żołnierzy Armii Krajowej traktują jako badyntów, bo swoją akcją 

przeciw hitlerowską ściągnęli zemstę na niewinnych cywilów, a poszkodowane osoby 

współpracujące z Niemcami traktują jako ofiary zbrodni. Dyrektor telewizji przekazał list 

autorom reportażu. Ci w odpowiedzi swej podali, że zarzuty Kongresu Polaków nie przyjmują 

do wiadomości. Sprawa nie jest zamknięta. 

 

H. Cieślar - prezes Towarzystwa Beskidzkich Kucharzy poinformował, iż zostały 

zorganizowane dwie międzynarodowe polonijne imprezy na "Pasieczkach" w Koszarzyskach: 

- III Nordic Walking Beskidy 2022 w terminie: 20-23 października z udziałem Polaków z 

Białorusi, Litwy, Węgier i Zaolzia, 

- Młodzieżowe Mistrzostwa Polonijne w Strzelectwie - Zaolzie 2022 w term.: 10-13 listopada 

z udziałem Polaków z Austrii, Litwy i Zaolzia. 

Kilkudziesięcioosobowe grupy oprócz współzawodnictwa sportowego zwiedziły areał 

sportowy szkół w Bystrzycy, Zwirkowisko w Cierlicku Kościelcu, nowoodbudowany kościółek 

w Gutach i starówkę w Cieszynie, uczestnicy aktywnie spędzili czas w Beskidach /turystyka/ i 

wysłuchali ciekawego referatu o Polakach na Zaolziu wiceprezesów Kongresu Polaków Józefa 

Szymeczka. 

 

 

Następne posiedzenie Rady Przedstawicieli odbędzie się w czwartek 23. 2. 2023 o godzinie 

16:30. 

 

 

zaprotokołował: Piotr Polok 

weryfikację przeprowadził: Marek Konieczny 
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Uchwały 
V posiedzenia Rady Przedstawicieli Kongresu Polaków 

XIII kadencji 
24. 11. 2022 - Czeski Cieszyn – siedziba Kongresu Polaków w RC 

 

1. Uchwała: 

Rada Przedstawicieli Polaków uchwala od 1.1.2023 podniesienie ceny gazety Głos w 

następującym zakresie: 

- wydanie 12 stron - 17,00 CZK 

- wydanie 16 stron - 20,00 CZK 

- wydanie 20 stron - 26,00 CZK 

- wydanie 24 stron - 32,00 CZK 

ZA 22     WSTRZYM 2   PRZECIW 0 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

zaprotokołował: Piotr Polok 

weryfikację przeprowadził: Marek Konieczny 


